

###HTMLVIEW###



Press Release
09 December 2014

The ACE signs a Memorandum of Understanding with the Brazilian Council of Architecture and Urbanism (CAU/BR)



CAU/BR President Haroldo Pinheiro and ACE President Luciano Lazzari

The French version will follow below

The Architects' Council of Europe signed a Memorandum of Understanding with the Brazilian Council of Architecture and

Urbanism (CAU/BR), represented by CAU/BR President Mr Haroldo Pinheiro.

Having regard to the standing ties that exist between them, and convinced that a reinforced cooperation will help to consolidate actions and efforts towards addressing mutual concerns and interests pertaining to architecture, architectural education, research, professional standards and regulation, professional mobility, environmental issues, professional development and practice, political influence, the two organisations agreed:

1. To rationalise the resources of both Organisations in pertinent activities at all levels;
2. To reinforce the capacity for action of the both Organisations towards third parties, exploring opportunities for joint actions;
3. To invite and encourage reciprocal representation at their respective working bodies and to share information of mutual interest;
4. To promote high quality professional standards and code of ethics.
5. To exchange information regarding architectural practice and procedures for design and construction
6. To affirm and promote the basic principles of professionalism contained in the "Accord on Recommended International Standards of Professionalism in Architectural Practice," adopted by the International Union of Architects (UIA);
7. To affirm and promote consistent professional qualifications criteria and national syllabus based on international standards, such as the UNESCO/UIA Charter for Architectural Education;
8. To encourage an international exchange of knowledge through publications, seminars, exhibitions, lectures and exchange programs;
9. To develop effective political action to influence opinion makers and policy builders to create better legislation and conditions for quality architecture to flourish;
10. And finally, to undertake to establish and concretely define a closer cooperation between the parties at political, technical and working levels, both organisations commit themselves to study an agreement that will facilitate their respective members to practice in Europe and Brazil.

The Memorandum of Understanding is available in [English](#) and [French](#)

The Architects' Council of Europe (ACE) is the representative organisation for the architectural profession at European level: it aspires to speak with a single voice on its behalf in order to achieve its aims. Its membership currently consists of 43 Member Organisations, which are the regulatory and professional representative bodies in all European Union (EU) Member States, Accession Countries, Switzerland and Norway. Through them, the ACE represents the interests of over 545.000 architects from 31 countries in Europe.

Le CAE signe un Protocole d'Accord avec le Conselho de Arquitetura e urbanismo do Brasil (CAU/BR)



Haroldo Pinheiro, Président du CAU/BR et Luciano Lazzari, Président du CAE

Le Conseil des Architectes d'Europe a signé un Protocole d'Accord avec le Conselho de Arquitetura e urbanismo do Brasil (CAU/BR), représenté par son Président, Haroldo Pinheiro

Vu les liens qui existent entre eux, et convaincus qu'un renforcement de leur coopération permettra de consolider les actions et efforts en vue de répondre aux préoccupations et intérêts communs se rapportant à l'architecture, l'enseignement de l'architecture, la recherche, les normes et réglementations professionnelles, la mobilité professionnelle, les questions environnementales, le développement professionnel et la pratique professionnelle, l'influence politique, les deux organisations ont convenu de :

1. Rationaliser les ressources des Parties dans les activités pertinentes à tous les niveaux ;
2. Renforcer la capacité d'action des parties à l'égard de tiers, en explorant les

opportunités d'actions communes

3. Inviter et encourager la représentation réciproque dans leurs organes de travail respectifs et partager les informations d'intérêt mutuel
4. Promouvoir des normes professionnelles de haut niveau et un code d'éthique ;
5. Echanger l'information concernant l'exercice de l'architecture et les procédures pour la conception et la construction
6. Affirmer et promouvoir les principes de base du professionnalisme contenus dans l'« Accord sur les normes internationales recommandées de professionnalisme dans l'exercice de l'architecture », adopté par l'Union Internationale des Architectes (UIA) ;
7. Affirmer et promouvoir des critères de qualification professionnelles cohérents et des programmes d'enseignement nationaux basés sur les normes internationales, telles que la Charte de l'UNESCO/UIA pour l'Enseignement de l'Architecture ;
8. Encourager un échange international des connaissances au travers de publications, séminaires, expositions, conférences et programmes d'échanges ;
9. Développer des actions politiques efficaces pour influencer les faiseurs d'opinions et décideurs politiques pour créer de meilleures législations et conditions pour une architecture de qualité ;
10. Et enfin, entreprendre d'établir et de définir concrètement une coopération plus étroite entre les Parties au niveau politique, technique et opérationnel. Les deux Organisations s'engagent à préparer un Accord qui permettra à leurs membres respectifs d'exercer plus facilement en Europe et au Brésil

Le Protocol d'Accord est disponible en [français](#) et [anglais](#)

Le Conseil des Architectes d'Europe (CAE) est l'organisation représentative de la profession d'architecte au niveau Européen : le CAE aspire à parler d'une seule voix au nom des architectes dans le but d'atteindre ses objectifs. Ses 43 Organisations Membres sont les organismes régulateurs et les représentations professionnelles des tous les pays Membres de l'Union Européenne, les pays en voie d'adhésion, la Suisse et la Norvège. À travers ses membres, le CAE représente les intérêts de plus de 545.000 architectes venant de 31 pays d'Europe.



Copyright © ARCHITECTS' COUNCIL OF EUROPE, All rights reserved.

[unsubscribe from this list](#)



© ACE ARCHITECTS' COUNCIL OF EUROPE

29 rue Paul Emile Janson | B-1050 Brussels Belgium

T: +32 2 543 11 40 - F: +32 2 543 11 41 - E-mail: info@ace-cae.eu

www.ace-cae.eu

